قيادة المجلس الوطني تجتمع بوزير الخارجية التركي داود أوغلو: المجلس الوطني أصبح معبراً حقيقياً عن إرادة الشعب السوري

أكد وزير الخارجية التركي أحمد داود أوغلو أن بلاده ستكون شريكاً فعلياً مع جامعة الدول العربية من أجل العمل على التطبيق الفوري والكامل للقرارات التي تم اتخاذها في القاهرة من قبل المجلس الوزاري العربي بشأن سورية

وأوضح داود أوغلو أثناء استقباله وفد المكتب التنفيذي للمجلس الوطني السوري في أنقرة يوم الأحد، ١٣ تشرين الثاني/نوفمبر، أن جدولاً زمنياً لتطبيق ما تضمنته القرارات سيتم التفاهم بشأنه في اجتماع الرباط في السادس عشر من الشهر الجاري على هامش المنتدى العربي التركي، حيث من المقرر أن تتم مراجعة الانتهاكات التي ارتكبها النظام السوري وعدم التزامه بمقررات القاهرة.

وحمل وزير الخارجية التركي سلطات النظام السوري المسؤولية عن الاعتداءات التي تعرضت لها سفارة بلاده في دمشق وقنصليتاها في كل من اللاذقية وحلب، وقال إن النظام سمح لنحو ألف شخص بمهاجمة السفارة لمدة ساعتين دون أن تتدخل قوات الأمن لمنعهم، مشيراً إلى أن تعليماته للسفير كانت تتلخص في عدم تقديم تنازلات.

وعبر داود أوغلو عن ارتياحه للنجاحات التي حققها المجلس الوطني السوري على الرغم من قصر المدة التي تم تشكيله فيها، وأكد استعداد بلاده لتقديم كافة أنواع الدعم اللازم لنجاح عمل المجلس وتمكينه من القيام بمهامه في خدمة القضية السورية، وقال إن تركيا تعترف بالمجلس بوصفه إطاراً سياسياً معبراً عن إرادة الشعب السوري وحراك الشباب في الداخل.

من جهته عبّر الدكتور برهان غليون رئيس المجلس الوطني عن تقديره للدور التركي في نصرة الشعب السوري، والسماح للمعارضة بالاجتماع دون قيود، كما أكد استنكار المجلس لقيام أفراد من "شبيحة" النظام السوري بحرق العلم التركي، واصفاً سلوك النظام السوري بأنه أقرب إلى سلوك العصابات.

وقال غليون إن قرارات القمة العربية كانت ثمرة لكفاح الشعب السوري على مدى ثمانية أشهر، ونتيجة للجهود التي بذلها المجلس الوطني وتواصله الدؤوب مع الدبلوماسية العربية والدولية على مدى أسابيع.

ودعا الوزيرَ التركي إلى دعم مطلب المجلس الوطني في عقد مجلس لوزراء خارجية دول منظمة التعاون الإسلامي لتجميد عضوية النظام وسحب السفراء وفرض عقوبات اقتصادية، إلى جانب دعم جهود الحماية الدولية للمدنيين السوريين. وقد أقام الوزبر داود أوغلو مأدبة عشاء على شرف وفد المجلس الوطني السوري.

13 تشرين الثاني 2011

للتعليق أو لمزيد من المعلومات يمكنكم الاتصال بـ أحمد رمضان، عضو المجلس الوطني السوري، البريد الإلكترونيdirector@lcms.uk.com:

SNC Leadership Meets with Turkish FM

Davutoğlu: The SNC Has Become a True Representative of The Will of The Syrians

The Minister of Foreign Affairs of Turkey, Ahmet Davutoğlu, confirmed that Turkey will partner with the Arab League to work on immediate and complete implementation of the decisions issued in Cairo by the Arab Ministerial Council regarding Syria.

During a meeting with a delegation from the Executive Office of the Syrian National Council in Ankara on Sunday, 13 November, Davutoğlu clarified that a timetable for implementing the details of the decisions will be discussed during a meeting in Rabat on 16 November, which will be held on the side of the Arab-Turkish Forum. Violations committed by the Syrian regime and noncompliance with the Cairo decisions will be reviewed during that meeting.

The Minister held the Syrian regime responsible for the attacks against the Turkish Embassy in Damascus and the Turkish Consulates in each of Latakia and Aleppo. He also said that the regime allowed nearly 1000 people to attack the Embassy for two hours without security intervention to stop them, pointing out that his instructions to the ambassador were to make no concessions.

Davutoğlu also expressed satisfaction with the successes that the Syrian National Council has achieved despite the short time since its formation, and confirmed Turkey's readiness to provide all types of support necessary to ensure the Council's success and its ability to carry out its duties in serving the Syrian cause. Davutoğlu added that Turkey recognizes the Council as a political framework, which represents the will of the Syrian People and the Revolutionary youth inside Syria.

On his part, Dr. Burhan Ghalioun, the president of the National Council, expressed his appreciation for the role of Turkey in supporting the Syrian People and allowing the opposition to meet with no restrictions. Dr. Ghalioun also confirmed that the Council denounces the actions of "Shabiha" (armed state-hired civilians) of the Syrian regime in burning the Turkish flag, describing the behavior of the Syrian regime as being more of a "guerrilla" behavior.

Dr. Ghalioun said that the decisions of the Arab League were the result of the struggles of the Syrian People over the past eight months and also the result of the efforts put forth by the National Council through its hard work and persistence with Arab and International diplomats over several weeks.

The Turkish Minister called for supporting the National Council by holding a council of the foreign ministers of member nations of the Organization of Islamic Cooperation to freeze the

Syrian regime's membership, recall ambassadors, and impose economic sanctions, as well as support efforts to provide International protection for Syrian civilians.

Minister Davutoğlu held a dinner banquet in honor of the delegation of the Syrian National Council.

November 13, 2011

For more information or commentary, please contact: Ausama Monajed, member of Syrian National Council Email: amonajed@gmail.com